
Monorierdő Község Önkormányzat 2008. október 30-án 15:30 órai kezdettel megtartott nyílt 
ülésének 

Tárgysorozata:
Jegyzőkönyve: 

Rendeletei: 16

Határozatai: 196-210

T á r g y s o r o z a t a

Interpellációk, kérdések

Tájékoztató a két ülés közötti  fontosabb intézkedésekről valamint a lejárt határidejű 
határozatokról

1.) Tsp. Előterjesztés a helyi szintű környezetvédelmi szabályokról szóló 
rendelet módosítására
Előadó: Tóth Attila képviselő

2.) Előterjesztés kommunális adóról szóló rendelet-tervezetre
Előadó: Vargáné Vass Éva jegyző 

3.) Előterjesztés az orvosi rendelő építésére vonatkozó tervek készíttetésére
Előadó: Juhász Sándor polgármester: 

      4 .) Előterjesztés 2009. évi költségvetési koncepció I. forduló
      Előadó: Juhász Sándor polgármester

Kiosztással.

5.) Előterjesztés faállomány fejlesztési terv előkészítésére
            Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

6.) Tájékoztató a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázati rendszer Általános 
Szerződési Feltételeinek módosításáról

Előadó: Vargáné Vass Éva jegyző 

7.) Előterjesztés a környezetvédelmi alapként felhasználható pénzeszközökre
Előadó: Dr. Pácziné Félix Anna bizottsági elnöi

8. )  Előterjesztés Egészségnap, virágosítás, parlagfű és szemétgyűjtés 
költségvetési koncepciójára

Előadó: Dr. Pácziné Félix Anna bizottsági elnök

9.)   Előterjesztés 2009. évi belső ellenőrzési munkatervre
Előterjesztő: Vargáné Vass Éva jegyző
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10.)           Közigazgatási Hivatal törvényességi észrevétele
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

11.)      Előterjesztés a 2009. évi Falunapon avatandó szobor 
megrendelésére

Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

12.)      Előterjesztés vis maior alaphoz pályázat benyújtására
Előterjesztő: Vargáné Vass Éva jegyző

13.)      Előterjesztés a Gazdasági Program módosítására
Előterjesztő: Tóth Attila képviselő

14.)Egyebek

Monorierdő, 2008. november 7.

Juhász Sándor 
polgármester 
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JEGYZŐKÖNYV

Készült  :   Monorierdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületének  2008.  október  30-án 
15:30 órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal dísztermében megtartott nyílt üléséről.

Jelen vannak  :   Juhász Sándor polgármester,  Dr. Páczi Antal alpolgármester,  Borbás Elvira, 
Dzsupin  Imréné, Hornyák Balázs,  dr. Práczki Péter, Szalai Gábor, Dr. Pácziné Félix Anna, 
Tóth Attila képviselők

Tanácskozási joggal részt vesz: Vargáné Vass Éva jegyző 

Meghívott: Bánföldi Györgyné
Távollévő  képviselők: Kiss  Dénes  László,  Pádár  Erika  képviselő,  Dr.  Páczi  Antal 
alpolgármester, Vad Mária alpolgármester

Juhász Sándor:  köszönti  a megjelenteket.  Az ülést  15:30 órakor megnyitja.  Megállapítja, 
hogy az ülés határozatképes, mivel 8 fő jelen van. 
Ismerteti a napirendi javaslatot. 
A jegyzőkönyv hitelesítésre felkéri Hornyák Balázs és dr. Práczki Péter képviselőket.
Javasolja a 13. Tsp- nek felvenni Tóth Attila képviselő úr előterjesztését a Gazdasági Program 
módosítását, így az Egyebek a 14. Tsp. lesz.

A képviselő-testület  8  igen  szavazattal  a  napirendet  a  módosításokkal  együtt,  valamint  a 
hitelesítők személyére tett javaslatot elfogadja.

Juhász Sándor: köszönti Kelemen József urat a monori Rendőrkapitányságtól, aki azért tette 
tiszteletét,  hogy megköszönje a testületnek és a  hivatalnak az október 6-i vonatbalesetnél 
történt segítséget és közreműködést.

Kelemen  József: nagyon  szomorú  eset  történt  Monorierdőn,  és  személyesen  szeretné 
megköszönni  a  polgármester  úrnak,  jegyző  asszonynak,  testületnek,  hivatalnak  és  a 
lakosoknak  a  segítségét,  akik  ott  voltak  a  helyszínen  és  nagy  összefogással  segítettek. 
Természetesen köszönet jár a Katasztrófavédelemnek, a Rendőrségnek is. 

Kérdezi, hogy van-e olyan dolog, kérdés, amit fel szeretnének tenni a Rendőrkapitányság felé, 
mert nagyon szívesen válaszol.

Szalai Gábor: kérése, hogy a lámpáknál kicsit sűrűbb legyen a rendőri ellenőrzés. 

Borbás  Elvira: segítséget  szeretné  kérni,  mert  az  iskolában  szeretnének  drogprevenciós 
előadásokat  tartani.  Fognak írni  természetesen  levelet,  de fogja  kérni  a  rendőrkapitányság 
segítségét. 

Juhász  Sándor: a  Kelemen  úr  személyes  köszönetéhez  hozzáteszi,  hogy  korábban  már 
kaptak egy levelet, melyben már megköszönték a segítséget.
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Kelemen József: a sebességméréssel kapcsolatban elmondja, hogy természetesen igyekeznek, 
de  18  település  tartozik  a  körzethez,  mindenhol  ott  vannak  és  igyekeznek  ott  lenni.  Sok 
kereszteződés,  útszakasz  van.  Egyetlen  egy berendezéssel  ellenőrizni  a  vasúti  átjáróban a 
tiloson áthaladókat, a mozgáskorlátozottak helyén, a megállni tilosban parkoló autókat. Ilyen 
apró problémák is vannak.

Juhász Sándor: a trafipax elhelyezésről volt már korábban szó. Kérdése, hogy történt-e ezzel 
kapcsolatban valami.

Kelemen József: már felmerült,  de olyan berendezést kellene vásárolni,  amilyet még nem 
gyártottak és 7-8M körüli összegbe kerülne és 15e Ft illetné az önkormányzatot.

15:45 órakor érkezik Kiss Dénes László (jelenlévő képviselők száma 9 fő)

Szalai Gábor: nagyon rosszul érinti Monorierdőt, hogy megszűnt a Polgárőrség adóvevője. 
Jó lenne, ha visszakerülne, mert hamar kint tudnak lenni és sokszor van olyan, amikor nincs 
szükség rendőrre.

Kelemen József: digitális rendszer került bevezetésre, a hozzáférést ehhez, nem ő adja. Kéri, 
hogy továbbra is jelentkezzenek be az ügyeletre, megadni az elérhetőséget, hogyha bármilyen 
dolog van, hogy Monorierdőn van Polgárőr szolgálat és ha bármi van, azon a telefonon el 
lehet  érni,  vagy a  107-es  számon  be  lehet  szólni,  hogy kell-e  segítség.  Most  is  kérték  a 
Polgárőrség segítségét, hogy hétvégén a Halottak Napja miatt, hogy a temetőknél legyenek 
kint. 

Juhász Sándor: megköszöni a Kelemen úr megjelenését a testületi ülésen. 

Interpellációk

Borbás Elvira: tájékoztatja a testületet, hogy a Fekete István Általános Iskola 4M Ft-ot nyert 
az Integrációs felkészítő pályázaton.

Tájékoztató a lejárt határidejű határozatokról

Juhász Sándor:  ebből egyet  nem tudott megválaszolni a Kórházi körzethatárra vonatkozó 
határozat.  A  Páczi  doktor  úr  lett  ezzel  megbízva,  és  nem  tudja,  hogy  mit  beszélt  ezzel 
kapcsolatban. 

Dr. Pácziné Félix Anna: annyit tud, hogy semmi akadálya, Cegléd szeretne terjeszkedni és 
nagyon  örülnek,  mert  kevés  a  körzetükhöz  tartozó  beteg.  Ennek  nagyon  sok  hivatalos 
visszaütője van, de örülnek neki

A képviselő-testület  9 igen szavazattal  a lejárt  határidejű határozatokról  szóló tájékoztatót 
elfogadja.

1. Tsp. Előterjesztés a helyi szintű környezetvédelmi szabályokról szóló 
rendelet módosítására
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Tóth Attila: A Pénzügyi  Bizottság  ülésén  felmerült  egy olyan  jellegű  probléma,  hogy a 
környezetvédelmi  rendelet  úgy  van  megfogalmazva,  hogy  a  környezetvédelmi  alapra 
beérkező összeg még ideiglenes jelleggel sem csoportosítható át más előirányzat javára, ezért, 
mivel  az idei  évben a víz-csatorna hitel  aktiválásra  kerül  a bevételi  oldalon,  ez megfogja 
emelni a mérlegét a költségvetésnek. Soknak találja a 4M Ft-ot, ami belemegy az alapba idén, 
ezért gondolta azt, hogy a környezetvédelmi alapba belekerülő összeget csökkenteni kell. 

Juhász Sándor: arról lenne szó, hogy 800e Ft megváltozna az éves költségvetés, és a 0,1 % 
kerülne a környezetvédelmi alapba. Ez közel 800,-Ft lenne. Nem kellene lekötni a 4M Ft-ot 
úgy,  hogy másra ne legyen átcsoportosítható.  Elmondja, hogy a környezetvédelmi alaphoz 
nem lehet hozzányúlni csak arra a célra.
A költségvetés készítésénél ezt figyelembe fogják venni. 

dr. Práczki Péter: kérdése, hogy mire használható fel a környezetvédelmi alap.

Vargáné  Vass  Éva: felhasználható  oktatási  célra,  faültetés,  parkosítás,  fásítás, 
tanulmánykészítésre.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja:

Monorierdő község Önkormányzat
 Képviselő-testületének

16/2008. (X.31.) Kt. 
 rendelete

a helyi szintű környezetvédelmi szabályokról szóló 9/2008. (VIII.01.) Kt. rendelet 
módosításáról

Monorierdő község Önkormányzatának Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-
testület) a környezet védelmének általános szabályairól szóló, többször módosított 1995. évi 
LIII. tv. 46.§. (1) bekezdés c) pontjában, valamint 58.§. (1) bekezdésében kapott 
felhatalmazás alapján, a helyi szintű környezetvédelmi szabályokról szóló 9/2008. (VIII.01.) Kt. 
rendelet módosításáról ( továbbiakban: R.) az alábbi rendeletet alkotja:

1.§.

A R. 9. § (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép:

„ (2) Az önkormányzat  éves  költségvetésében a Környezetvédelmi  Alap részére  elkülönített 
összeg az önkormányzat eredeti bevételi előirányzata bruttó összegének 0,1%-a.”

2.§

(1) E rendelet 2008. november 1-jén lép hatályba.

(2) A rendelet kihirdetéséről a Jegyző gondoskodik.
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2. Tsp. Előterjesztés kommunális adóról szóló rendelet-tervezetre

Vargáné Vass Éva: a Pénzügyi Bizottság a 16-i ülésen megtárgyalta a rendelet-tervezetet. 
Akik az akkori  rendelet-tervezetet  látták,  azt  érzékelhetik,  hogy egy kicsit  szellősebb,  egy 
kicsit logikusabb, felépítettebb lett a rendelet. Egyértelműsítették azokat a kérdéseket, amiket 
a bizottsági ülésen  javaslatként felmerült. 
Kéri, hogy a rendelet-tervezet 1. §-ában megfogalmazott adókötelezettséget, a 4. és 6. §-ban a 
kedvezményeket, illetve a 8. §-ban az adó mértékét szíveskedjen alaposan átgondolni, hiszen 
az a rendelet gerince. 

Tóth Attila: a 3. §-ban az szerepel, hogy  a tulajdonszerzés időpontját követő év első napján 
keletkezik az adókötelezettség. 
A 12. §-ban javasolná a január 31-i dátumot,  illetve a bevallás adatlapban a 4. pontban a 
Bevallás benyújtásának oka: egyéb. 

Hornyák Balázs: kérdése, hogy valójában miért van szükség a kommunális adó bevezetésére. 
Amúgy is fizetnek szemétszállítási, vízdíjat , csatonadíjat stb. 

Juhász  Sándor: erre  a  pluszbevételre  az  önkormányzatnak  természetesen  szüksége  van, 
mivel a jövő évi költségvetésből pénz fejlesztésre nem marad. Ezt a bevételt viszont célszerű 
fejlesztésre fogják fordítani és a lakosság tájékoztatva lesz, hogy a kommunális adóból befolyt 
összeget mire fordították. 
Ez  a  kommunális  adó  az  összes  környező  településen  már  évek  óta  létezik,  egyedül 
Monorierdőn és Monoron nincs.

dr. Práczki Péter: a kételyeit a kommunális adóval kapcsolatban már a bizottsági ülésen is 
elmondta. Az egyik a bevezetésének az időszerűsége, a másik a mértéke. Elhangzott, hogy 
azért 10e Ft az összege, hogy utána ne kelljen esetleg módosítani. 
Elmondta a bizottsági ülésen, hogy ha már bevezetik a kommunális adót, akkor jobb lenne, ha 
kisebb összeggel fokozatosan lenne. A környező településeken pl Nyáregyházán olyan 3e Ft. 
Pilisen lehet, hogy több.
Amíg nem látják a teljes költségvetést,  addig ezt az adó bevezetését  el kellene napolni és 
amikor erre valóban szükség lesz, akkor még egyszer át kellene tárgyalni. 

Vargáné Vass Éva: Ez fejlesztési bevétel lehet, amint azt a 11§ is mondja, a befizetett adót a 
község infrastruktúrájának fejlesztésére kell fordítani. A leválás a 2008-2009-es költségvetést 
nem fogja érinteni. A vagyonelemek kerülnek át, itt akkor számolhatnak költségvetést érintő 
tétellel, ha az átvett önkormányzati tulajdonú ingatlanokat értékesíteni kívánják. 

16:10 órakor érkezik Dr. Páczi Antal alpolgármester (a jelenlévő képviselők száma 10 fő)

Juhász Sándor: a következő évi költségvetésnél még több lesz a hiány, mint most, hiszen a 
víz-csatornánál van 35-40 M-Ft. A következő évi költségvetésnél az adóból befolyt összegre 
szükség van. 

Hornyák  Balázs: nem  tartja  jónak  azt,  hogy  egységes  a  10e  Ft,  hiszen  az  egyedül  élő 
nyugdíjas néni, aki egyedül él egy házban, számára igencsak megterhelő, azzal szemben, ahol 
4 aktív kereső van egy házban. Lehetne akár m2-hez kötni, mint az építményadót is. 
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dr. Práczki Péter: a költségvetést globálisan nézve, itt van a 4,8M Ft, amit nyertek, ez plusz 
bevétel  az  önkormányzat  számára.  A kommunális  adó,  ha  jól  emlékszik  10  M Ft  körüli 
összeget jelentene. Javasolná a bevezetést elnapolni, hiszen fel fogják emelni a gázt, villanyt, 
ami szintén nagy teher.

Tóth Attila: mindenki tudja, hogy az állami normatíva a költségvetésben feladatokhoz van 
kötve.  Az  állam  meghatároz  feladatokat  és  60%-át  állja,  a  40%-ot  viszont  az 
önkormányzatnak  kell  megoldania.  Amennyiben ez az adónem nem kerül  kiszabásra,  úgy 
15-20M  Ft-os  hiány  keletkezik.  Ha  az  önkormányzati  ingatlanokból  befolyt  vagyonból 
szeretnének fejleszteni, az 4 év alatt elfogyna a pénz.  Ha valamikor be kell vezetni egy ilyen 
rendeletet, akkor az év vége a legjobb. Jövőre kénytelenek lesznek bevezetni.

Vargáné Vass Éva: a családsegítés feladat kiegészítő normatívája szűnik meg a terv szerint, 
a gyermekjóléti normatíva az marad. 
Egy dolgot kellene nagyon jól és világosan látni, hogy az ingatlanok értékesítéséből származó 
bevétel  egyszeri.  Olyan  bevételre  kell  az  önkormányzat  költségvetését  alapozni,  amelyik 
hosszú távon tervezhető, tartható és meghatározott célt szolgál. 
A jelenlegi szabályozási rend rákényszeríti az önkormányzatot, hogy a bevételeit adókból és 
díjakból szedje be. 

Dr. Práczki Péter: amit  a Tóth Attila képviselő úr elmondott,  hogy 10-15 M Ft-os hiány 
keletkezhet, az azért nem olyan sok egy 500 M Ft-os költségvetésben. És vannak tartalékok is, 
amiből lehet pótolni.

Juhász Sándor: a 10-15 M Ft-os hiány csak egy saccolt összeg. Az iskola jövőre újra be 
fogja adni a pályázatot, a napközire szintén beadják. 
Ez már 30M Ft körüli hiány, és vannak még a ténylegesen hiányzó dolgok. 

Tóth Attila: kérdése Práczki képviselő úrhoz, hogy 5 év alatt  hogyan próbálná meg a 15 
MFt-os forráshiányt  rendezni.  Az először  15M lenne,  majd 30 M, 45M és így mennének 
tovább.

dr. Práczki Péter: 500M Ft-os költségvetéshez 10-15M Ft-os hiány teljesen kezelhető. Az 
önkormányzatok  80%-a  nem 10-15M Ft-os  hiánnyal  küszködik,  hanem sokszorosával.  A 
kereteken belül vannak még így is. Jövőre is lesznek pályázatok, amiken indulni kell.
Nem azt  mondta,  hogy zárkózzanak  el  a  kommunális  adótól,  annyit  mondott,  hogy most 
ebben a pillanatban nem lenne aktuális. A mértékkel viszont egyáltalán nem ért egyet. 

Juhász Sándor: nem azt kell nézni, hogy mennyi a költségvetés, hanem azt, hogy mi annak a 
bevétele. Hiába tervezik a költségvetés 500M Ft-ra ha nem folyik be csak 300 M Ft. 

Vargáné Vass Éva: emlékezteti  a testületet,  hogy a 2008. évi költségvetési  rendeletben a 
forráshiány 69M Ft. Ebből kb.34M Ft. volt a fejlesztési forráshiány,  ebből megállapítható, 
hogy a működési forrás hiánya ennek a költségvetésben 35M Ft. 

Hornyák Balázs: a 10e Ft-os összeggel nem ért egyet. A Szociális Bizottságnak így is van 
munkája,  de  így  még  több  lenne.  Lehetne  meghatározni  5e  Ft-ban.  Kérdése,  hogy  hány 
forgalomképes ingatlanja van Monorierdőnek és nem azt mondja, hogy el kell adni mindet, 
csak évente azt a kettőt, amiből ki lehet hozni ezt az összeget.
A 10e Ft nagyon sok,  sok embernek, például a nyugdíjasoknak, sokgyerekeseknek. 
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16:23 órakor Vad Mária alpolgármester érkezik (jelenlévő képviselők száma 11 fő)

Vargáné  Vass  Éva: az  adómérséklés  és  adóelengedés  szabályait  a  rendelet  10§-a 
szabályozza,  az  adóhatóság  mérsékelheti,  vagy  elengedheti  ha  az  adózó  és  a  vele  közös 
háztartásban élő családtagok megélhetését veszélyezteti. 

Dr. Páczi Antal: kellemetlen,  hogy ezt az adónemet be kell vezetni,  de úgy kell tálalni  a 
lakosságnak, hogy értse a dolgot. A környéken már mindenütt van, meg kellene tudni, hogy 
máshol mennyi, a mértékével kapcsolatban dönteni kell, viszonyítani, és újságban meg kell 
jelentetni,  hogy  mindenütt  fizetnek  és  ehhez  képest  itt  is  be  kell  vezetni,  különben 
ellehetetlenül az önkormányzat. 

Juhász Sándor: az adó mértéke Pilisen 12e Ft maximum. Monoron nincs. 

Szalai Gábor: javasolná, hogy 5e Ft legyen. 

Kiss  Dénes  László: elmondja,  hogy  soha  jobban  nem  tudnák  megindokolni  az  adónem 
bevezetését,  mint most január 1-jével a gazdasági válság miatt. Az egész világ elszúrta, az 
egész világon gond van.
Ne  legyen  kiskapu,  ne  legyen  lehetőség  arra,  hogy  kibújjanak  egyesek  és  egy  8e  Ft-os 
összeget javasol.

Dr. Práczki Péter: nem lett kommunikálva ez az adónem bevezetés lehetősége, így nagyon 
negatív hatása lesz. 

Vargáné Vass Éva: valóban nem lett kommunikálva a lakosság felé, de mivel költségvetést 
érintő  kérdés,  nem biztos,  hogy először  a  lakosságot  kellene  tájékoztatni,  előbb meg kell 
tárgyalni.  A helyi  önkormányzatokról  szóló törvény azt  mondja,  hogy a  gazdálkodásért  a 
képviselő-testület a felel. 

Tóth Attila: az adómérséklés, elengedés kapcsán elmondja, hogy nem az van benne, hogy ha 
bizonyos összegű jövedelme van valakinek, akkor elengedik, hanem az adózó kérelme alapján 
csökkenteni lehet vagy elengedni ha a családtagok megélhetését veszélyezteti. 

Kiss Dénes László: elmondja, hogy akkor most kell meghatározni, hogy milyen metodikája 
lesz  annak,  hogy a  kérelmeket  hogyan  döntik  el,  ki  fogja  eldönteni,  miért,  milyen  úton-
módon. 

Vargáné Vass Éva: a rendelet-tervezet úgy szól, hogy az Adóhatóság és az nem a testület. Az 
adózás  rendjéről  szóló  törvény tartalmaz  szabályokat  erre  vonatkozóan.  Ez  az  adóhatóság 
mérlegelési  jogköre. 

Juhász Sándor: javasolja, hogy 8e Ft legyen a mértéke.

Dr. Páczi Antal: javasolná a 6e Ft összeget.

Hornyák Balázs: kérése, hogy először úgy tegyék fel a szavazást,  hogy szeretnék-e, hogy 
bevezetésre kerüljön a kommunális adó.
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A képviselő-testület 5 igen 6 nem szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

196/2008.(X.30.) kt.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy nem kívánja 
bevezetni a településen a kommunális adót.

Határidő: azonnal
Felelős:  Juhász Sándor polgármester

   Vargáné Vass Éva jegyző

3. Tsp. Előterjesztés az orvosi rendelő építésére vonatkozó tervek 
készíttetésére 

Juhász  Sándor: mindenkinél  ott  vannak  a  bekért  árajánlatok.  A 3  ajánlatból  a  múltkori 
Pénzügyi Bizottsági ülésen a bizottság kizárt egyet teljes egészében. Akkor a bizottság arra 
kérte, hogy tárgyaljon a 7 Dimenzió Kft-vel. Neki az árajánlata 1,420e Ft a Áfa. A Pankotai 
úr a 300e Ft-os tanulmányterv készítéstől eltekintene. 
Javasolja,  hogy  az  engedélyezési  tervet  készíttessék  el.  Méretarányosan  felrajzolnák  a 
művelődési házat és az önkormányzati épületet is.

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

197/2008.(X.30.) Kt.
határozata

Orvosi rendelő engedélyezési tervének megrendeléséről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 7 Dimenzió Építésziroda Kft.-től 
1.420.000,-Ft + Áfa összegben a 2009.évi költségvetés terhére rendeli meg az orvosi rendelő 
engedélyezési tervét. Felhatalmazza Juhász Sándor polgármestert a szerződés aláírására.

Határidő:2008.december 31.
Felelős:   Juhász Sándor polgármester
               Vargáné Vass Éva jegyző 

4. Tsp. Előterjesztés a 2009. évi költségvetési koncepció I. forduló

Juhász Sándor: javaslatokat  kér arra  vonatkozóan,  hogy milyen  elveket  érvényesítenek a 
testület. Végignézte a 2009-es évben megvalósítható fejlesztéseket és pénzügyi fedezetüket. 

- temető – földterület rendelkezésre áll, kivitelezés: befektető finanszírozásával
- orvosi rendelő – terv: önkormányzati finanszírozásban, kivitelezés: hitel, illetve saját 

erő
- útfelújítás – saját erő + pályázat
- belterületi csatorna felújítás
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- faluközpont kialakítása
- rendezési terv 

Jelen pillanatban elfogadták a monori rendezési tervet, de a későbbiekben gondolkodni kell, 
hogy újat csináltatnak, vagy ezt módosítják.

- kerékpárút létesítése pályázattal
A kerékpár út létesítését ebben a ciklusban kihagyná, nem javasolná.

- piac kialakítása pályázattal
- víz-csatorna hitel visszafizetése – 30-35 M Ft.

Az iskolapályázathoz szükség lesz önrészre és a parkpályázatnál is.

Dr. Pácziné Félix Anna: kérdése, hogy a belterületi  csatorna felújítás tulajdonképpen mit 
jelent.

Juhász Sándor: A belvíz elvezető árkok karbantartását és felújítását.

Dr. Páczi Antal: a kérdése, hogy milyen területet kíván értékesíteni az önkormányzat.

Juhász Sándor: korábban kint jártak a Róka dombon, mert jött egy vállalkozó, aki kérdezte, 
hogy nincs-e ilyen terület. Ott van 9 db telek, ami egy helyrajzi számon van és egyetlen helyre 
van bevezetve a csatorna és a víz. Ha sikerülne a vállalkozóval megállapodni, akkor a 30-35M 
Ft-os víz-csatorna hitelt  ez fedezné. Kérte a vállalkozót,  hogy írásban adja meg, erre még 
válasz  nem érkezett.  Ez  csak  tájékoztatás  a  testület  részére.  Mindenképpen  szükség  lesz 
telekértékesítésre, ami nem azt jelenti, hogy az összes vagyont el kell adni. 

Szalai Gábor: a kerékpárutak lehetőségét ne vessék el, ha van olyan pályázati lehetőség, ahol 
0%-os az önrész.
Kérdése, hogy a temető létesítésével mi a helyzet, meg lett-e pályáztatva. 

Juhász Sándor: ha lesz rá pályázati  kiírás,  akkor megpályázzák.  ha nincs ilyen  pályázat, 
akkor  a  vállalkozó  saját  pénzéből  valósítja  meg.  Az  önkormányzat  annyit  vállalt  a 
vállalkozónál, hogy a területet adja, kitisztítja és körbekeríti. 

Vargáné Vass Éva: a szerződött  partner meghívást kapott a napirendi ponthoz, hiszen az 
előterjesztésnek van egy olyan  része,  amely  érinti  a  szociális  feladatok  ellátását  is.  Ezzel 
kapcsolatban fel lehet tenni a kérdéseket a vezető asszonyhoz. Az előzetes tájékoztatás szerint 
három kistérségi feladat van, amihez kiegészítő normatíva jár, ha a kistérségben látják el a 
feladatot:  a családsegítő, támogatószolgálat és közösségi ellátás. A monori kistérség abban 
gondolkodik, hogy a házi segítségnyújtás és a házi jelzőrendszeres ellátás intézményirányítói 
társulást  kíván létrehozni  a kistérségi  társuláson belül.  A házi segítségnyújtást,  a szociális 
étkeztetést és a nappali ellátást az Idősek Gondozóháza látja el, mint szerződött partner. A 
vezető  asszony  úgy  nyilatkozott,  hogy  ennek  az  intézményirányítói  társulásnak  ebben  a 
pillanatban nem kíván tagja lenni. Ezt a feladatot el tudja látni abból a finanszírozásból, amit 
állami normatív finanszírozásként és az önkormányzat szerződött partnereként nyújt. 

Juhász Sándor: a jelzőrendszert a bizottság elutasította, de a Polgárőrség nagyon szívesen 
felvállalná, hogy amikor szolgálatban vannak, minden egyes nap meg tudják nézni ezeket az 
idős embereket, akik erre rászorulnak. 
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Vad Mária: majdnem egy éve kötöttek szerződést a  Bánföldinével,  de nem hallott  olyat, 
hogy problémák merültek volna fel. Ha nem kíván társulni, akkor azt tiszteletbe kell tartani, 
mert ő eddig is ellátta maximálisan a feladatot és ha nincs szüksége arra a pénzre, hiszen ez 
sok adminisztrációs feladatot jelent, akkor tiszteletben kell tartani. 

Bánföldi  Györgyné: ez  a  társulás  kötelezettségeket  is  jelent,  ami  azt  jelenti,  hogy  ha 
Nyáregyházán probléma van, akkor az ember odamegy és segít.  De a gyakorlatban,  aki a 
legjobban bajban van, az nem szokott segítséget kapni. A gesztor nehezen osztja szét a pénzt 
és különféle elszámolásokkal, jelentésekkel jár. 

Szalai Gábor: kérdése, hogy mennyi idős, bent lakó van jelenleg.

Bánföldi  Györgyné: bent  lakó  jelenleg  nincs.  Nappali  ellátást  igényel  egy  néni.  Házi 
segítségnyújtás volt az év folyamán 5 fő. 32 étkező van. 

Juhász Sándor: megköszöni az intézményvezető asszony jelenlétét.
Várja a további utasításokat a költségvetési rendelet előkészítésére vonatkozóan.

dr. Práczki Péter: az infláció 6,5 %, ami év végére több lesz, azt mindenképpen be kell 
kalkulálni a jövő évi költségvetésbe. 

Vargáné Vass Éva: kérdése, úgy érti-e , hogy az infláció mértékével kerüljenek emelésre a 
működési kiadások a tervezés során. 

dr. Práczki  Péter: igen,  csak a működésre gondol.  Az iskola és az óvoda költségvetését 
pedig meg kell  emelni.  Leginkább az iskoláét,  mert  alultervezett.  Ezt a részét helyre  kell 
tenni.
Az óvoda költségvetése pedig, lehet, hogy felültervezett. 

Juhász Sándor: nem ért egyet azzal, hogy csak a kiadási oldalon vegyék figyelembe a 6,5%-
ot. Azt is meg kell nézni, hogy bevételt hogyan tudnak növelni. 

Vad  Mária: a  múltkor  arról  volt  szó,  hogy  az  ingatlan  eladások  és  a  kommunális  adó 
lehetősége  volt  a  bevételi  oldalon,  kiadási  oldalon  a  hitelfelvétel  az  ltp-re  és  az  infláció 
mértékével való emelés. 

dr. Práczki Péter: ha jól emlékszik, a Tóth Attila képviselő úr legalább 3 irányt jelölt meg. A 
harmadik volt a hitelfelvétel. Lehet ingatlanra is hitelt felvenni. 

Vargáné Vass Éva: felhívja a figyelmet, hogy a tervfigyelőt folyamatosan nézik és az iskola 
esetében szeptember 30-i állapotnak megfelelően 66,31%-on van a felhasználás. Időarányosan 
nagyon  jól  teljesített.  Összességében  az  iskolai  előirányzat  felhasználás  teljesen  a  tervek 
szerint alakult, ahogy az óvodánál is.

Juhász Sándor: javasolná, hogy nem kívánnak a kistérségnek tagja lenni a nappali szociális 
ellátás az intézményirányítói társulásnak.
Elvek érvényesítése: kiadási oldalnál vegyék figyelembe az infláció mértékét a 6,5%-ot.
Az iskola működésének felülvizsgálata, mert úgy hangzott el, hogy az iskola alultervezett. 
Javasolná  még  az  önrészek  figyelembevételét  az  iskola  napközi  és  parkpályázatra 
vonatkozóan. Valamint a kerékpárút létesítése 0%-os önrésszel.
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Vargáné   Vass  Éva: a  határozattervezetet  szeretné  módosítani:  a  2009.  évre  vonatkozó 
koncepciót megtárgyalta, az elfogadja helyett: „ a költségvetési koncepció előkészítéséhez a 
következő utasításokat adja, illetve elveket fogalmazza meg.” 

Kiss Dénes László: úgy néz ki, hogy a Parlament nagy többsége sajnos el fogja fogadni a 13. 
havi fizetés. Javasolja, hogy a bérekről ne legyen  semmiféle tárgyalás,  mert  nem szabad, 
hogy tervezzenek, aztán nem lehet csinálni semmit és gondok lehetnek. 

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

198/2008.(X.30.) Kt.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzat 2009.évi költségvetési koncepciójáról I. fordulóban

A Képviselő-testület Monorierdő Község Önkormányzat 2009.évre vonatkozó költségvetési 
koncepció előkészítéséhez a következő utasításokat adja:

- nem kíván tagja lenni a létrehozandó kistérségi intézményirányítói társulásnak.

A költségvetési koncepció előkészítésénél az alábbi elveket érvényesíti:
- kiadási oldalnál vegyék figyelembe az infláció mértékét a 6,5%-ot.

- Az iskola előirányzatainak áttekintése

- az önrészek figyelembevételét az iskola napközi és parkpályázatra vonatkozóan

- a kerékpárút létesítése 0%-os önrésszel.

A 2009.évben megvalósítandó fejlesztések és pénzügyi fedezetük:
- temető – földterület rendelkezésre áll, kivitelezés: befektető finanszírozásával
- orvosi rendelő – terv: önkormányzati finanszírozásában, kivitelezés: hitel, illetve saját erő
- útfelújítás – saját erő + pályázat
- belterületi csatorna felújítása
- faluközpont kialakítása
- rendezési terv 
- kerékpárút létesítése pályázattal
- piac kialakítása pályázattal
- víz-csatorna hitel visszafizetése – 1267.hrsz-ú 6134 nm-es terület értékesítése 30-35 M Ft 

Határidő: azonnal 
Felelős: Juhász Sándor polgármester
Vargáné Vass Éva jegyző 

5. Tsp. Előterjesztés faállomány fejlesztési terv előkészítésére
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Juhász Sándor: arról volt szó, hogy 3 főt kijelölnek, Dr. Páczi Antalt, Hornyák Balázsot és 
Vad Máriát. Ők fogják felmérni a faállományt és ők tesznek rá javaslatot. 

Dr. Páczi Antal: arról van szó, hogy volt egy javaslata az Egészségügyi Bizottságnak és a 
Pénzügyi Bizottságnak, hogy a faállományt megduplázzák. Az elmúlt ülésen arról volt szó, 
hogy szakértőt kérnek fel, hogy állapítsa meg, hogy mennyi fára van szükség, de ehhez pénz 
kell és akkor javasolták, hogy Vad Mária alpolgármester asszony, Hornyák Balázs és jómaga 
felvállalja a felmérés elvégzését. Ők hárman végeznének egy felmérést és javaslatot tennének, 
hogy mennyi fára lenne szükség. 

Szalai Gábor: véleménye, hogy nincs is szükség szakértőre.

Vad  Mária: felvállalták  a  feladatot  a  Hornyák  képviselő  úr  nevében  is,  aki  kertészeti 
szakember. A gond az, hogy még mindig vágják a fákat. A kempingnél ki kell vágni a fákat, 
de helyette újakat kell ültetni. 

Juhász Sándor: a  kempingben lévő száraz akácfákat  ki   kell  vágni,  azt  meg is  tették  és 
segélyként kiosztásra került. Örül neki, hogy a képviselő-testület felvállalta és végez egy ilyen 
felmérést.  Javasolja,  hogy  az  öreg  nyárfákat  a  kempingben  mind  ki  kellene  vágni, 
elegyengetni a talajt és új fákat ültetni, nemes fákat. 

Dzsupin  Imréné: vagy  ugye  egy  környezetvédelmi  alap,  amit  ugye  fel  lehet  használni 
faltelepítésre stb. Végülis a kempingben is rendbe lehetne tenni a környéket, megnézni, hogy 
mi az, ami normális kereteken belül beültethető. Ahol a faluban esetleg pótolni lehetne 1-2 
fát, ami ki lett vágva, erre is évek során folyamatosan lehetne ültetni, zöldövezetet kialakítani.

Vad Mária: a  környezetvédelmi  alapból  lehetne  ezeket  finanszírozni.  Lehetne  az  utcákat 
fásítani,  viszont az önkormányzatnak saját  önkormányzati  területein is végezhetne fásítást, 
akár a kempingben. Ki kell vágni a fát ott, mert balesetveszélyes, de helyette kell újat ültetni. 

17:37 órakor Hornyák Balázs távozik (jelenlévő képviselők száma 10 fő)

Dr. Pácziné Félix Anna: hozzáteszi,  hogy az alapból, most is 400e Ft-ot fognak fásításra 
fordítani, mert csak 162e Ft körüli összeg jött össze a lakosságtól. 
Lényegesen kevesebb lesz jövőre a környezetvédelmi alapra jutó pénz. Igaz, hogy fákat kell 
ültetni és a lakosságot is be kell vonni, de olyan nagy mértékben a lakosság sem ugrál, mert 
látni azt a befizetett pénzeken. 

17:40 órakor Hornyák Balázs érkezik (jelenlévő képviselők száma 11 fő)

Juhász Sándor: javasolja, hogy azt is vegyék bele, hogy hová lehet még fát ültetni,  ez is 
lényeges.

Hornyák Balázs: jelzi, hogy elvállalja a felkérést, de megköszönné, hogyha a legközelebbi 
bizottsági ülésre küldjenek egy meghívót, mert szívesen megjelenik.

Borbás Elvira: javasolja, hogy a tervbe kerüljön bele a kempingben ültetendő fáknak a terve.

Juhász Sándor: a faállomány felmérésébe és ültetésébe legyen benne a kemping területe is. 
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17:43órakor Hornyák Balázs  távozik (jelenlévő képviselők száma 10 fő)

A képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

199/2008.(X.30.) Kt.
határozata

A faállomány fejlesztési terv elkészítéséről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri Dr.Páczi Antal 
alpolgármestert, Vad Mária alpolgármestert, és Hornyák Balázs képviselőt, hogy a faállomány 
fejlesztési terv elkészítéseként, mérjék fel a faállományt az önkormányzat tulajdonában lévő 
belterületen és a kemping területén. 

Határidő: 2009. februári soros ülés 
Felelős: Dr.Páczi Antal alpolgármester

Vad Mária alpolgármester
Hornyák Balázs képvelő

6. Tsp.  Tájékoztató  a  Bursa  Hungarica  Ösztöndíjpályázati  rendszer 
Általános Szerződési Feltételeinek módosításáról

Vargáné Vass Éva: az írásos előterjesztésben minden lényeges dolog szerepel. A testületet 
tájékoztatták arról, hogy a kiírás feltételeiben változás történt. Ez a változás azt jelenti, hogy 
az államilag támogatott képzésben résztvevő hallgatók mellett a költségtérítésese képzésben 
résztvevő  hallgatók   is  pályázhatnak.  Természetesen,  amikor  ez  a  kiírás  módosul, 
haladéktalanul módosították a honlapon is és ehhez kérik a testületet, hogy vegye tudomásul 
és hagyja jóvá a kiírást.

A képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

200/2008.(X.30.) kt.
határozata

Bursa Hungarica Pályázat kiírásának módosításáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Bursa  Hungarica  pályázat 
kiírásának  módosításával  összefüggő  tájékoztatót  tudomásul  veszi  és  a  kiírás  módosítását 
utólagosan jóváhagyja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző
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7. Tsp.  Előterjesztés  a  környezetvédelmi  alapként  felhasználható 
pénzeszközökre.

Dr. Pácziné Félix Anna: a múltkori bizottsági ülésen pontról pontra végigmentek, hogy mi 
mindenre  szeretnék  felhasználni  a  környezetvédelmi  alapként  felhasználható  összeget.  Az 
elosztás a következőképpen történt. A 850e Ft-ot a  2009. évi költségvetésben kéri biztosítani.

Vargáné  Vass  Éva: a  döntésnek  megfelelően  megnyitották  a  környezetvédelmi  alaphoz 
tartozó számlát. A számlaszám: 1174205615590208-04640000.
Ezt a következő újságban közzéteszik, hogy aki szeretne befizetni, erre megteheti.

A képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

201/2008.(X.30.) Kt.

határozata 

    A környezetvédelmi alapként felhasználható pénzeszközökről 

Monorierdő Község Önkormányzat Képvelő-testülete úgy dönt, hogy a helyi szintű környezetvédelmi 
szabályokról szóló 9/2008. (VIII.01.) Kt. rendelet 9. §  (7) bekezdésében felsorolt célok  alapján a 
környezetvédelmi alapból a helyi  védettségű természeti  értékek fenntartására, fejlesztésére, állaguk 
megóvására 100 E Ft-ot, felszíni és felszín alatti vizek minőségi és mennyiségi megőrzésére 200 E Ft-
ot, a környezetvédelemről szóló tájékoztatások, előadások költségeinek fedezésére, környezetvédelmi 
ismeretek  terjesztésére,környezeti  nevelés  támogatására  100  E  Ft-ot,  a  lakosság  környezetvédelmi 
szerveződéseinek  támogatására  100  E  Ft-ot,  parkok,  fák,  fasorok  és  egyéb  községi  zöldterület 
létesítésére,  állapotának  javítására  200  E  Ft-ot,  a  Tiszta  Udvar  Rendes  Ház  Szép  Környezet,  Jó 
Közérzet mozgalom támogatására 150 E Ft-ot,  összesen 850 E Ft-ot a 2009.  évi   költségvetésben 
biztosít. 

Határidő:  2009. évi költségvetés elfogadása
Felelős:  Juhász Sándor polgármester

  Dr. Pácziné Félix Anna EKB bizottsági elnök

8. Tsp.  Előterjesztés  Egészségnap,  virágosítás,  parlagfű  és 
szemétgyűjtés költségvetési koncepciójára

Dr. Pácziné Félix Anna: leírták részletesen, hogy mennyit szeretnének fordítani különböző 
dolgokra. Egészségnapot idén kettőt rendeztek, de egyik alkalommal csak kismérvűt. Jövőre 
egy nagyobbat, átfogóbbat szeretnének, azért nagyobb az összeg. 

Kiss Dénes László: Szeretné tudni,  hogy milyen időpontban fog történni az Egészségnap, 
mert  tudna  komplett  egészségbuszt  intézni  térítésmentesen.  Ha  tudja  az  időpontot,  akkor 
tudna buszt intézni. Elmondja, hogy az MSZP-nek van egy ilyen alapja, ami ezt finanszírozza 
és járja az országot és mindenféle vizsgálatot meg tudnak csinálni.

Tóth Attila: kicsit  nyírbálna az összegen, Egészségnapra 200e Ft-ot gondol, virágosításra 
200e Ft-ot, szemétgyűjtésre 150e Ft-ot és ez összesen 550e Ft.
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17:45 órakor Hornyák Balázs érkezik (jelenlévő képviselők száma 11 fő)

Dr. Páczi Antal: a buszról nem tudott. Az Egészségnap legalább 3 hónappal előtte el van 
döntve,  hogy  kb.  mikor  lesz.  Kér  elérhetőséget,  hogy  hogyan  tudná  velük  felvenni  a 
kapcsolatot.

A képviselő-testület 10 igen, 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
202/2008.(X.30. ) Kt.

H A T Á R O Z A T A 

                                            Egészségnap, virágosítás, parlagfű és szemétgyűjtés 
         költségvetési koncepciójáról

 
Monorierdő Község Önkormányzat Képvelő-testülete  úgy dönt, hogy a 2009-es évi költségvetésből 
az egészségnapra 200 E Ft-ot, virágosításra 200 E Ft-ot, a parlagfű és szemétgyűjtés reklámozására, 
megszervezésére és lebonyolítására 150 E Ft-ot, összesen: 550 E Ft-ot  biztosít az Egészségügyi és 
Környezetvédelmi Bizottság részére. 
 
Határidő:  2009. évi költségvetés
Felelős:     Juhász Sándor polgármester

     Dr. Pácziné Félix Anna EKB bizottsági elnök

9. Tsp. Előterjesztés 2009. évi belső ellenőrzési munkatervre

Vargáné Vass Éva: a testület elfogadta a stratégiai belső ellenőrzési tervet, annak maximális 
figyelembevételével  készült  el  a  2009.  évre  vonatkozó  belső  ellenőrzési  munkaterv.  A 
Pénzügyi Bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja.

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

203/2008.(X.30.) Kt.
határozata

A 2009. évi belső ellenőrzési munkatervről

Monorierdő  Önkormányzat  Képviselő-testülete  elfogadja  a  Kistérségi  Ellenőrzési  Központ 
által készített Monorierdő Polgármesteri Hivatalánál és  intézményeinél végrehajtandó 2009. 
évi belső ellenőrzési munkatervet.

Határidő: 2009. január 1-től folyamatos
Felelős: Juhász Sándor polgármester

  Vargáné Vass Éva jegyző

16



10. Tsp. Közigazgatási Hivatal törvényességi észrevétele

Juhász  Sándor: a  település  önkormányzatának  kötelező  feladata  helyi  közművelődési 
tevékenység támogatása és a rendelet alkotása. Nincs még ilyen rendelet. 

Vargáné Vass Éva: valójában nincs könyvtára Monorierdőnek és Művelődési háza. Nincs 
olyan intézmény rendszer ami alapján ezt a lakossági szolgáltatást biztosíthatnák. Legfeljebb 
az iskolai szünetekben, vagy tanítási időn kívül tudnánk igénybe venni tornatermet, hiszen az 
oktatást nem veszélyeztethetjük, a tanteremben a tanítás folyik. 
A novemberi soros ülésre beterjesztik a rendelet-tervezetet.

Borbás Elvira: elmondja, hogy tanteremben van az iskolában a könyvtár, takarítani is kell, 
kicsi is. Az egész iskolát nyitva kell tartani, hogy bemenjen a lakos a könyvtárba, azt át kell 
gondolni. Fel kell  venni az iskola igazgatójával  a kapcsolatot,  hogy az mennyibe kerülne, 
hogy megnyissák.

Juhász Sándor: javasolja, hogy a novemberi soros ülésre behozzák a rendelet-tervezetet.

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

204/2008.(X.30.) Kt.
határozata

A Közigazgatási Hivatal törvényességi észrevételéről és a közművelődési rendelet 
előkészítéséről

A képviselő-testület a Közép-Magyarországi Regionális Közigazgatási Hivatal  vezetőjének 
B-32-22626/2008.  számú  törvényességi  észrevételét  teljes  terjedelmében  megismerte,  az 
abban foglaltakat tudomásul veszi és  a helyi közművelődésről szóló  rendelet-tervezetét a 
novemberi soros ülésre napirendre tűzi.
Felkéri a jegyzőt, hogy a rendelet-tervezetet a megadott határidőre készítse elő.
Határidő: novemberi  soros ülés
Felelős: Juhász Sándor polgármester

Vargáné Vass Éva jegyző 

11. Tsp.  Előterjesztés  a  2009.  évi  Falunapon  avatandó  szobor 
megrendelésére

Juhász  Sándor: nem ért  egyet  a  határozattervezettel,  mert  úgy szól,  hogy megrendeli  a 
szobor elkészítését.
Erre kellene egy ajánlat. Legalább egy terv kell, hogy mekkora alap kell, elő kell készíteni stb.

Borbás Elvira: a költségvetésbe akkor tudják betervezni, ha már van ajánlat, amit akkor tud 
megadni a művésznő, ha tudja milyen szoborról van szó.  Le fogja rajzolni,  árat is fog rá 
mondani. Addig nem tudja lerajzolni, nem tudja kit fog ábrázolni.
Felveszi a kapcsolatot, akár el is hívják. Árajánlatot fog készíteni és a novemberi ülésre elő 
fogják terjeszteni. 
A talapzatra szintén kérnek ajánlatot sírkövesektől.

17



Azt kellene eldönteni, hogy kit ábrázoljon.

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

205/2008.(X.30.) Kt.
határozata

Köztéri szobor készíttetéséről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  köztéri  szoborként  Szent  István 
szobrának elkészítését támogatja.
Megbízza Borbás Elvira OKSB elnököt, hogy a szoborra vonatkozó árajánlatot kérje be.

Határidő: november soros ülés
Felelős: Borbás Elvira OKSB elnök

12. Tsp. Előterjesztés vis maior alaphoz pályázat benyújtására

Vargáné Vass Éva: a vonatbaleset kapcsán pályázatot lehet benyújtani az önkormányzatnál 
felmerült  és  előre  nem  látható  kiadásokra.  A  hivatal  összeállította  azokat  a  költségeket, 
amelyekre a baleset következtében,  után felmerültek 898.100,-Ft, ennek a 70%-át kaphatja 
meg az önkormányzat a vis maior alapból. A pályázat, melyet be kell nyújtani a tanácshoz 
készen van,  már  csak a határozat  kell  hozzá.  Ha holnap postázásra  kerül  valószínű,  hogy 
december hónapban megkaphatják. A helyszínen a Katasztrófavédelem illetékes munkatársa 
és a benyújtott számlákat rendben és helyénvalónak találta és alkalmas a támogatásra az általa 
elkészített jegyzőkönyv tanúsága szerint.

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

206/2008.(X.30.) Kt.
határozata

A  vis maior alaphoz pályázat benyújtásáról

Monorierdő  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  vis  maior  alaphoz  pályázatot  nyújt  be  a 
decentralizált helyi önkormányzati fejlesztési támogatási programok előirányzatai, valamint a 
vis  maior  tartalék  felhasználásának  részletes  szabályairól  szóló  47/2008.  (III.  5.)  Korm. 
rendelet 21. §- a alapján a Monorierdőn 2008, október 6-án 10 óra 20 perckor történt vasúti 
baleset védekezési költségeinek megtérítésére. A védekezés indokolt költségeit 898 100.- Ft 
összegben terjeszti elő. A képviselő-testület nyilatkozik, hogy a káreseményhez kapcsolódóan 
biztosítással  nem rendelkezik, saját erejéből  a vis maior helyzetet nem tudja megoldani.
Felkéri  a  polgármestert,  a  pályázat  benyújtására  és  felhatalmazza  a  támogatási  szerződés 
aláírására.
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Határidő: azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

  Vargáné Vass Éva jegyző

13. Tsp. Előterjesztés Gazdasági Program módosítására

Tóth  Attila: egy-két  új  momentum  került  bele.  Ha  valakinek  van  ötlete,  akkor  ki  lehet 
egészíteni.

Borbás Elvira: szeretné kiegészíteni a Nemzetőrséggel és az van írva, hogy Sportegyesületek 
támogatása, kérné helyette, hogy egyesületek, civil szervezetek szerepeljenek. 

Juhász  Sándor: a  kerékpárútnál  szintén  az  szerepel  majd,  hogy  0%-os  önrésszel.  A 
Faluközpont kialakításnál 2010 van, de az már 2009-ben elkezdődne. Ezt javítani kell.

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

207/2008.(X.30.) kt.
A Gazdasági Program módosításáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  24/2007.(II.15.)  kt.  határozattal 
jóváhagyott  2007-2010  évre  vonatkozó  Gazdasági  Programját  Tóth  Attila  képviselő 
javaslatára az előterjesztés szerint módosítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

 Vargáné Vass Éva jegyző

14. Tsp. Egyebek

Hornyák Balázs: nem szeretnének pártvonalat  a karácsonyi  ünnepségre,  de megpróbáltak 
egy kis pénzt intézni. Karácsonyi program támogatására sikerült az MSZP-től szerezni 50e Ft-
ot,  ha az önkormányzat  elfogadja. Egy feltétel  van, hogy ha megjelenik egy plakát,  akkor 
támogatóként rajta kell szerepeljen az MSZP-nek. Ez feltétel. 

Juhász  Sándor: a  támogatást  elfogadják.  Elmondja,  hogy az  összes  mikulás  csomagot  a 
Pádár Erika képviselő vállalta saját költségükre.

Borbás Elvira: nagyon kevés pénz maradt a két rendezvényre, ezért javasolja, hogy 12-én 
tartanák a karácsonyi ünnepséget, lenne egy mikulás is és a kettő meg lenne egy csapásra. 
Nem csak iskolások és óvodások, hanem 1-3 éves gyerekek is és kaphatnának ők is valamit, 
mondjuk szaloncukrot.

A képviselő-testület 9 igen, 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
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208/2008.(X.30.) Kt.
határozata

 
Mikulás-nap és Karácsonyi Ünnepség megtartásáról

Monorierdő Község Önkormányzat úgy határoz, hogy a Monorierdőn tartandó Mikulás napot 
és a Karácsonyi ünnepséget összevonva tartja meg 2008. december 12-én.

Határidő: azonnal
Felelős:   Borbás Elvira OKSB elnök

Dr. Pácziné Félix Anna: szomorú hír, hogy a parkban a koszorúk le lettek dobálva. 
A faültetésre 160e Ft áll rendelkezésre, kb. 100e Ft jött össze, plusz 400e Ft az alapból.

Juhász Sándor: jövő hónap első hetében már meg lehet csinálni, el lehetne ültetni a fákat. Ha 
úgy dönt a testület hozhatják a fákat és tablettákat is venni kell, mely kb. 11e Ft-ba kerülne az 
Oázisnál, ez egy táp. Holnap egyeztet, hogy mikor szállítják a fát.

Dzsupin  Imréné: 15  db  kell  a  gömbszivarból,  75  db  vérszilva,  +  4  db  vérszilva  Vad 
Máriának. és két darab vérszilva, melyet kifizetne.

Kiss Dénes László: kérdése, hogy a parkba a kipusztult fák helyett nem ültetnek-e újakat.

Juhász Sándor: a  parkpályázat  be van adva,  eredményhirdetés  még nem volt.  A Leader 
programon belül jövő hónapban újból be lehet adni a pályázatot. 

Dzsupin Imréné: volt szó arról is, hogy gyorsan növő fákat ültetnek az óvodába, mert semmi 
árnyék nincs.

Juhász Sándor: ezeket majd intézni fogja.
Az Önkormányzati Minisztérium államtitkárától is kaptak egy köszönő levelet a vonatbaleset 
után és ismerteti azt. 

Vargáné  Vass  Éva: kapott  a  polgármester  úr  egy  szép  festményt  és  egy  emléklapot  a 
minisztertől. A festmény a polgármester úr szobájában megtekinthető.

Juhász Sándor: Páczi doktor úr is bent volt az Országos Alapellátó Intézetnél, ajándékoztak 
egy EKG készletet, vérnyomásmérőt és orvosi táskát.
A Harmat  utca  kitakarítását,  van egy 70m-es  szakasz,  ahol  egyetlen  fa sincs,  csak bozót. 
Pozbai Tibor úr vállalná társadalmi munkában a kitisztítását. Az Idősek felügyeletét is minden 
nap végigjárnák a Polgárőrséggel és a Nemzetőrséggel együtt.

Vad Mária: a Pozbai úr helyébe ilyet fel sem merne vetni. Nincs erre vállalkozóija, semmi 
jogosultsága.

A képviselő-testület 7 igen, 4 nem szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének

209/2008.(X.30.) Kt.
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határozata

Harmat utca kitisztításáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  képviselő-testülete  a  létesítendő  köztemető  melletti, 
Harmat  utca  végében  lévő  70  méteres  szakasz  bozótlanítására  érkezett  társadalmi  munka 
felajánlást köszönettel elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős:   Juhász Sándor polgármester

Juhász Sándor: a bírósági tárgyalás megvolt a leválással kapcsolatban. A bíróság a végzést 
meg fogja küldeni. Úgy állapodtak meg a bírósággal, hogy nem élnek fellebbezési joggal. 
Téli  síkosságmentesítés:  tavaly  a  Vladár  úr  látta  el,  megkérték  az  ajánlatot,  a  tavalyihoz 
képest nem változtatott. 1M Ft és 17e Ft tonnánként a sózás.

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
képviselő-testületének
210/2008.(X.30.) Kt.

határozata
Téli síkmentesítésről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete Vladár Zoltán, Monor, Mátyás király 
út 9.sz. alatti vállalkozó ajánlatát a téli síkmentesítési feladat ellátására vonatkozóan elfogadja 
1M Ft + Áfa összegben, illetve az útsózás tonnánkénti ellenértékét 17e Ft-ban állapítja meg.
Felhatalmazza a polgármestert a vállalkozói szerződés aláírására.

Határidő: 2008. november 30.
Felelős: Polgármester, Jegyző

Juhász Sándor: a piac tervének az elkészítése. Két helyről is kértek be ajánlatot,  de nem 
érkezett  be. Egy m2 árat  tudnak, amilyen épületek elhelyezkednek rajta,  a tervezés 1500,-
Ft/m2.  Ezt le fogja írni, a piacra is jövő hónap végéig be kell nyújtani a pályázatot. 
A vasúttól megjött a visszaigazolás 1000 m3 vasúti kavicsot fognak leszállítani, akkor kell 
fizetni, amikor leszállították, két hét múlva szállít a MÁV. 

dr. Práczki Péter: annak idején írtak a MÁV-nak, hogy helységtáblákat helyeznek ki, amely 
azóta sem történt meg. 

Juhász Sándor: a beállókat és a helységnévtáblákat jövőre ígérték. 
A piacterv  készítésére  kéri,  hogy engedjék  meg,  hogy a  pályázatot  benyújtsa  és  a  tervet 
elkészíttesse.

Vargáné Vass Éva: felhívja a testület figyelmét, hogy az SZMSZ 26§-a alapján minden év 
november  15-ig a  képviselők  javaslatot  tehetnek  az  üléstervre.  Amennyiben  az  üléstervre 
vonatkozóan javaslatuk van, akkor szíveskedjenek a hivatalba eljuttatni.
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Az egyesületek és civil szervezetek részére levelet küldtek, akiktől a 2009. évi rendezvényterv 
összeállításában kértek javaslatot. 
A védőnői szolgálatnál a védőnő áthelyezését kérte a monori önkormányzathoz. Felvették a 
kapcsolatot a területi védőnővel, kérték a segítségét, hogy 2009. január 1-től legyen védőnő, a 
helyettesítést a következő évben már nem lehet a jelenlegi módon megoldani. 

Juhász Sándor: minden képviselő részére egy jelvényt készíttetett, melyet szeretne kiosztani. 

Több tárgy nem lévén az ülést 18:40 órakor bezárja.

K.m.f.

Juhász Sándor
polgármester

Vargáné Vass Éva
Jegyző

Hornyák Balázs
hitelesítő

dr. Práczki Péter
hitelesítő
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	1.§.
	A R. 9. § (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép:


